
Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 
Referat fra ordinært skolebestyrelsesmøde 

23. september 2021 kl. 17.30 

Mødet afholdes på lærerværelset  

Ansvarlig for gennemlæsning af udkastet til referatet: Dorien 

Afbud fra Rasmus og Camilla 

Dagsorden: 

1 Formalia               

1.1 Godkendelse af dagsorden 
Der blev tilføjet et punkt under 2 om ferieplanen.   
 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde  
Den 19. august. Referatet blev godkendt.  

2 Drøftelse/behandling af emner 

2.0 Ferieplanen 2022-2023 

Kommunen har sendt et forslag ud til en ferieplan. Slutdatoen og de faste ferier 

ligger fast.  

 

Skoleledelsen fremlagde en plan for skoleåret, som betyder, at skolen starter en 

mandag i stedet for onsdag og så bliver der en lidt længere juleferie. De to 

pågældende dage i juleferien er Sfo og klub åben.  

 

Forslaget blev vedtaget.  

 

2.1 Sammenhæng mellem elevprognoserne og de faktiske elevtal.  

Center for Uddannelse og Pædagogik har fremstedt et notat på baggrund af et 

spørgsmål fra skolebestyrelsen på Virum Skole.  

 

Bestyrelsen tager notatet til efterretning, selvom bestyrelsen ikke følte sig voldsomt 

oplyst af notatet og undrede sig over, at tallene ikke også baserer sig på 

børnehavernes børnetal.  

Skolen arbejder på at lave en oversigt over fremskrivning af børnetallene, så vi selv 

kan holde øje.  

 

2.2 Beslutning om reduktion af skoledagens længde.  



Der er politisk opmærksomhed på, om Virum Skole reducerer skoledagen efter at de 

nye frihedsgrader for skoleåret 2021/2022 er trådt i kraft. Reduktionen skal ske i den 

understøttende undervisning og lægges om til to-voksentimer.  

Reducering af skoletiden betyder en udvidelse af sfo- og klubtid. Dette er der dog 

ikke afsat midler til, da midlerne fra statens side er øremærket til skoletid. Der er 

bl.a. via KL stillet spørgsmål hertil. 

 

Skolebestyrelsen spørger ind til fordele og ulemper ved forslaget. Skoleledelsen 

bemærker, at erfaringerne med flere voksne i mange af timerne fra Coronatiden var 

gode, da det gav en bedre ro. Omvendt betyder det ikke det store at miste 

UUV/faglig tid, hvilket bekræftes af eleverne. Personalet bemærker også, at børnene 

kan få andre aktiviteter tilbudt i sfo’en, når der er længere tid.  

 

Reduktionen af skoledagen blev derefter godkendt.  

 

2.3 Præstationskultur og ungeprofilundersøgelsen – drøftelse 

Lyngby-Taarbæk kommune har gennemført en ungeprofilundersøgelse af de unges 

holdninger til deres skole-, fritids- og familieliv, hvor Virum Skole har modtaget 

resultaterne for skolens ældste elever sammenlignet med hele kommunen. 

Undersøgelsen blev drøftet. Derudover blev trivselsundersøgelsen for Virum Skole 

drøftet. Trivselsundersøgelsen blev gennemført, mens 4. til 9. klasse fortsat var 

hjemsendt, men udviser ingen store ændringer i forhold til forrige år.  

 

Ift. Ungeprofilundersøgelse:  

Der var opmærksomhed omkring elevernes adfærd på nettet. Eleverne fortæller, at 

de har haft en del undervisning i netetik, men at nogle elever i konkrete tilfælde 

glemmer den rigtige adfærd. 

 

Derudover fik det også en opmærksomhed, at 11% af elever i 8.-9. klasse har gjort 

skade på sig selv. Det er en adfærd, som er svær at opdage, og som er rigtig svær for 

skolen at forebygge.  

 

Ift. Trivselsundersøgelsen:  

Resultaterne er næsten ens ift. tidligere. De fleste resultater er overvejende positive, 

men elevernes tilbagemeldinger på området ’støtte og inspiration’ er i den lave 

ende. Skolebestyrelsen er nysgerrig efter dette, bl.a. om og hvordan eleverne 

inddrages i tilrettelæggelsen af undervisningen. Det blev drøftet, hvordan vi kunne 

undersøge dette nærmere.  

  

2.4 Planlægning af kontaktforældremødet d. 27.10.2021 

Planlægningsgruppe: Hans Henrik, måske en til og ledelsen. 

 



Temaet kunne være et oplæg fra SSP om digitale problemstillinger og ungelivet, hvor 

bl.a. resultaterne fra Ungeprofilundersøgelsen kunne inddrages.  

 

Der skal være tid til gruppearbejde. Det var der god feedback fra sidste 

forældremøde, hvor der var større interaktion og mindre envejskommunikation.  

 

2.5  Skolebestyrelsens arbejde i det sidste skoleår inden valget.  

De forældrevalgte udtrykte ønske om at blive mere inddraget i drøftelser af interne 

forhold på skolen efter nu at have haft mere fokus på eksterne forhold de seneste tre 

år.  

Nogle bestyrelsesmedlemmer gav herunder udtryk for, at det af og til kunne være 

vanskeligt at komme med input og ideer til interne forhold på skolen samt til at blive 

medinddraget, før beslutninger om sådanne forhold reelt allerede var truffet. Derfor 

et ønske om en generel øget medinddragelse, alt selvsagt med respekt for princippet 

om, at skoleledelsen forestår skolens daglige drift.  

 

Emnet gav anledning til en længere drøftelse af bestyrelsens opgave og medlemmers 

ønsker til indholdet i deres arbejde i bestyrelsen. 

 

Det blev besluttet, at bestyrelsen arbejder videre med emnet. Der kunne fx være 

flere tematiske drøftelser. Her blev temaet om elevinddragelse, som var drøftet 

under pkt. 2.3, nævnt som et emne, ligesom forældrenes tilknytning til Virum Skole 

kunne være et tema.  

 

3 Driftsforhold 

 
3.0 Meddelelser 

• Nyt fra skoledialog 
Mad og måltidspolitikken blev drøftet (herunder energidrik), og 
omstillingsprogrammet blev drøftet. Derudover blev trafik drøftet. Seneste 
møde i skoledialogen bare ikke præg af stor fremdrift.   

 

• Nyt fra skolerådet 
Skolerådet har indgået et samarbejde med Bedre Børneliv, og der er planlagt 
et politisk debatmøde på Virum Skole d. 6. oktober. Borgmesteren og andre 
politikere kommer.  
Der er fortsat fokus på fælles høringssvar og fælles indledninger til 
høringssvar, men det er et stort arbejde at insistere på fælles svar, og tiden 
rækker ikke altid.  
 
5. oktober er pædagogernes og lærernes dag.  



 
3.1 Nyt fra elevrådet              

Elevrådet har diskuteret indeklimaet. Eleverne arbejder med, hvad man selv kan gøre 
ude i klasserne for et bedre indeklima.  
 

3.2 Eventuelt                
Årsberetningen er godkendt. 
  

3.3 Lukket dagsorden  
 

 
Skolebestyrelsesmøde Skolebestyrelsesmedlem 

19. august 2021 kl. 17.30 Hans Henrik 

23. september 2021 kl. 17.30 Dorien 

27. oktober 2021 kl. 17.00-19.00 Kontaktforældremøde 

2. december 2021 kl. 17.30 Lene 

11. januar 2022 kl. 17.30 Rasmus 

10. februar 2022 kl. 17.30 Camilla  

24. marts 2022 kl. 17.00 -19.00 Kontaktforældremøde 

9. maj 2022 kl. 17.30 Hans Henrik 

14. juni 2022 kl. 17.30 Dorien 
 


